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Comisarul european pentru afaceri interne, Ylva Johansson: Este important ca

spatiul Schengen sa functioneze bine

Comisarul UE pentru afaceri interne, Ylva Johansson, a reafirmat marti ca România si Bulgaria

îndeplinesc toate criteriile UE pentru a deveni membre ale spatiului Schengen, subliniind ca acest lucru a

fost foarte clar si dupa misiuni suplimentare de verificare efectuate de Comisie înainte de ultimul Consiliu

de Justitie si Afaceri Interne, dar ca totodata este important ca spatiul Schengen sa functioneze bine.

 

''Bulgaria si România nu mai au nimic de facut pentru a putea intra în spatiul Schengen. Dar, din alte motive, care

nu au legatura cu aceasta, trebuie, desigur, sa avem un spatiu Schengen care sa functioneze bine si, de exemplu,

sunt îngrijorata de situatia în care, în Austria, de exemplu, 75% dintre cei care sosesc ilegal nu au fost înregistrati

înainte de a ajunge în aceasta tara. În Ţarile de Jos, 90% dintre imigrantii ilegali care ajung acolo nu au fost

înregistrati înainte si, desigur, face parte din acquis-ul Schengen si faptul de a avea o buna functionare a

înregistrarii persoanelor care intra'', a declarat Ylva Johansson într-un interviu acordat la Bruxelles agentiilor de

presa care fac parte din European Newsroom (enr), între care si AGERPRES.

 

Ea a subliniat ca, din aceste motive, este important ca toti cei implicati sa se concentreze asupra modului în care

pot avea un spatiu Schengen care sa functioneze mai bine si care sa includa si datele privind returnarile, conform

Regulamentului Dublin al UE, care prevede ca migrantii sa fie expulzati în tara prin care au intrat prima data în

blocul comunitar si ca solicitarile lor de azil sa fie administrate acolo.

 

''Asadar, acesta este un aspect pentru care putem face mai mult din partea Comisiei si sunt convinsa ca vom reusi

sa avem destul de curând o decizie privind aderarea României si Bulgariei la Schengen'', a spus Ylva Johansson.

 

Ministrul român al afacerilor externe, Bogdan Aurescu, a declarat recent ca România va continua sa fie o parte a

solutiei pentru consolidarea securitatii, pentru protejarea eficienta a frontierei externe a Uniunii Europene si ca

România "are o abordare constructiva privind sustinerea adoptarii si implementarii, la nivel european, de masuri

care sa combata concret fenomenul migratiei ilegale la frontierele externe ale Uniunii Europene, care trebuie sa fie

întarite".

 

"Aceasta este pozitia României, chiar daca noi respingem conexiunea artificiala dintre aderarea la Schengen si

evolutiile la nivel european în materie de migratie ilegala", a punctat seful diplomatiei române.
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